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Úvodník 

Vážení spoluobčané, 
     počátek letošního roku je stejně jako každý předchozí rok obdobím pro stanovení 
počtu i druhu investičních akcí a dalších aktivit obce. I když se zdá, že určit plán činnosti 
na celý rok je dle finančních možností rozpočtu obce poměrně jednoduchá záležitost, je 
právě opak pravdou. Velkou roli v tom, zda bude plánovaná akce realizována, hraje 
právě složení dotačních titulů pro příslušný rok a ten je znám jen krátkou dobu před jejich 
vyhlášením. Přesto se pokusím nastínit plán předpokládaných investičních akcí pro rok 
2013.  
     Dotační finanční prostředky v oblasti ochrany ovzduší, které již byly schváleny, jsou 
určeny na pořízení zametacího stroje – jeho předpokládaný nákup po provedení 
výběrového řízení by měl proběhnout v měsíci červnu. Další aktivity obce se uskuteční v 
oblasti výsadby zeleně pravděpodobně ve dvou projektech – prvním bude adopce stromů 
podobná loňské akci v lokalitě u ČOV koncem měsíce března v počtu 44 stromů, druhým 
se stane, v případě úspěšného získání dotace, výsadba větrolamu a zeleně za lokalitou 
Tálky, a to v měsíci říjnu v počtu 300 stromů a 30 keřů. Zde je velký předpoklad pro 
získání dotační podpory, protože SFŽP již vyjmul naši žádost ze zásobníku projektů a 
bude ji předkládat radě fondu ke schválení. Dalšími investičními akcemi, a to v oblasti 
dopravní infrastruktury, bude výstavba chodníků – v březnu bude realizováno dokončení 
chodníku v ulici Příční, pravděpodobně na podzim proběhne rekonstrukce chodníku a 
rozšíření kostkové místní komunikace v ulici U Parku, dále bude v případě úspěšného 
získání dotace ze SFDI vybudován bezbariérový chodník v části ulice Hlavní a Dědina na 
trase od obecního úřadu ke zděnému transformátoru spolu s nasvětlením přechodů pro 
chodce. Pokud se tento dotační příspěvek podaří získat, bude zároveň rekonstruována 
kanalizace od obecního úřadu směrem k obchodu Jednota Mikulov s.d. spolu s 
doplněním chybějící části vodovodu. Další investice v oblasti výstavby inženýrských sítí 
by měla být realizována v podzimních měsících – jedná se o prodloužení vodovodního 
řadu v lokalitě Luža pro zasíťování 2 stavebních míst. V oblasti rekonstrukce budov již 
nyní probíhá vestavba sociálního zařízení – WC, sprchového koutu a umyvadla v 
jednotlivých pokojích ve sportovní ubytovně. Tato investice bude letos provedena dle 
finančních možností minimálně u poloviny pokojů spolu s novým vybavením nábytkem. 
Další úpravy jsou plánovány (a již nyní v suterénu částečně realizovány pracovníky obce) 
v budově školy – jedná se o rozšíření mateřské školy o novou třídu, rekonstrukce 
nevyužitých suterénních prostor, nezbytné protipožární úpravy budovy a vybudování 
nového dětského hřiště pro mateřskou školu. Na základě zápisu dětí do MŠ a podání 
žádosti o dotace na rozšíření mateřské školy se rozhodne, zda bude její realizace 
probíhat o prázdninách letošního roku, nebo až v roce 2014. Plánovaná rekonstrukce 
hasičské zbrojnice bude z finančních důvodů patrně realizována po etapách – v letošním 
roce by mělo být vybudováno sociální zařízení spolu s dalšími nezbytnými opravami. 
Nutností bude také úprava prostoru u kulturního domu, která bude také probíhat 
z finančních důvodů po částech s letošním výhledem stavby venkovního podia a 
tanečního parketu. Oprava kulturních památek se omezí na údržbu kamenné boží muky, 
v případě přiznání dotace MěÚ Hustopeče proběhnou práce v měsíci červenci. V oblasti 
kultury by měla být poměrně významná spolupráce s partnerskou obcí Dubovce u Holíče 
– podaná žádost o finanční podporu řeší vzájemnou účast na kulturních akcích v období 
2013 – 2014 a nákup mobiliáře. Z tohoto výčtu je patrné, že pokud se podaří získat 
všechny požadované dotace, bude poměrně náročné uvedené projekty dofinancovat 
z vlastních zdrojů a možná ještě více obtížné vše časově zorganizovat tak, aby jednotlivé 
projekty na sebe logicky navazovaly a vzájemně se nevylučovaly. Přeji tedy nám všem, 
aby předložený záměr investičních akcí nezůstal jen ve stádiu projektů, ale aby se jeho 
co možná největší část podařila v letošním roce realizovat. 
       Vladimír Drbola 
          starosta obce 

Obecní úřad informuje 

Třídění odpadů 

     Třídění odpadů v naší obci se v souvislosti s provozováním nově vybaveného 
sběrného dvora podstatně zlepšilo. Množství separovaného odpadu se každým rokem 
navyšuje, uložení směsného komunálního odpadu naopak poměrně výrazně klesá. 
Největší finančním dopadem při druhotném využívání odpadů bylo zavedení důkladného 
třídění stavební suti určené k recyklaci – tento odpad o hmotnosti cca 40 000 kg, který se 
dříve odvážel na skládku s poplatkem 1000 Kč/t je nyní používán jako materiál pro 
zpevnění polních cest. Pro lepší představu o stavu separace je dále uvedena krátká 
bilance za období 2010 – 2012. V této době se zvýšilo množství vytříděného skla o 27 % 
na hodnotu 7005 kg, množství papíru o 16 % na hodnotu 14 802 kg. Lehkých kovových 
odpadů se v r. 2012 vytřídilo 7738 kg, barev 580 kg, azbestu 350 kg a kompozitních 
obalů (TetraPack) 223 kg – žádná z těchto komodit se v r. 2010 nevytřídila. Plastů se 
podařilo vyseparovat 5212 kg, což bylo asi o 3 % méně než v roce 2010, avšak tehdy se 
jednalo z 80 % o tzv. tvrdé plasty, které nebylo možno recyklovat a které stejně skončily 
na skládce, nyní se třídí pouze PET lahve a měkké plastové obaly.  



Velmi výrazný pokles nastal ve zpoplatněném uložení 
směsného komunálního odpadu na skládku – od roku 2010 
jedná se o váhový úbytek 16 % na současnou hodnotu 
190 000 kg, ve srovnání s rokem 2009 je tento pokles dokonce 
o 26 %. Jeho další snížení by mělo nastat v návaznosti se 
zprovozněním kompostárny ve Velkých Pavlovicích 
pravděpodobně v roce 2014, na kterou bude svážen rostlinný 
odpad přímo z domácností. 
 

Úprava suterénu budovy ZŠ 
     Od počátku měsíce ledna provádí pracovníci obce 
rekonstrukci části suterénu budovy Základní a mateřské školy 
Starovičky. Jedná se o prostory, které nebyly dlouhodobě 
využívány a které byly ve velmi špatném stavu. Stavební práce 
spočívají v rekonstrukci vnitřních omítek, provedení nové 
dlažby a v úpravách vnitřních prostorů sádrokartonem. Na 
místě nevyužitých prostor vznikne spisovna, dílna pro školní 
kroužky, která bude v případě získání dotací kompletně 
vybavena novým zařízením a také sklad pomůcek pro ZŠ i MŠ. 
 

Úprava ubytovny ve sportovním areálu 
     V měsíci únoru byly zahájeny práce na úpravě sociálního 
zařízení ubytovny. Stavební práce provádí pracovníci obce, 
vodo-instalační část realizuje firma Jan Winter, Starovičky. 
Projekt řeší vestavbu sociálního zázemí (WC, sprcha, 
umyvadlo) do každého 2 – 3 lůžkového pokoje a zařízení 
novým nábytkem místo dosavadního starého vybavení 
převážně patrovými lůžky. 
 

Plocha pro stavební materiál 
     V měsíci prosinci byla dokončena zpevněná plocha skládky 
stavebního materiálu obce u sběrného dvora včetně mobilního 
oplocení jako náhrada za nevyhovující plochu u sportovního 
areálu. V současnosti je zde uložen stavební materiál a sypké 
stavební hmoty pro potřeby obce. 

 

Obnova mobiliáře kulturního domu 
     V měsících leden a únor bylo provedeno přečalounění120-ti 
ks židlí v kulturním domě novou látkou, včetně výměny 
pěnového podkladu sedáků a mezivrstvy textilní střiže. Práce 
provedl p. Josef Mazůrek, cena za 1 židli je cca 200 Kč. 
Zároveň bylo nahrazeno původních 88 ks starých 
nečalouněných židlí novými čalouněnými v ceně 885 Kč za      
1 židli. 
 

Adopce stromů 
     Druhá etapa výsadby adopce stromů v lokalitě Tálky je 
předběžně stanovena na sobotu 23. března. Systém výsadby 
bude podobný jako v I. etapě. V současné době probíhá 
jednání s dodavateli o změně sortimentu plánovaných dřevin 
pro výsadbu – oproti loňské výsadbě, kdy stromy tvořily 
původní tradiční druhy, by se mělo nyní jednat o vzácnější 
stromy, jako např. platan, sekvoj, douglaska, ale i o druhy, 
které se v současnosti běžně nevysazují, jako např. kaštan, 
jedlý kaštan a modřín. Vše záleží na možnostech dodavatelů a 
také na ceně sazenic stromů. Celkem bude vysazeno 44 
nových stromů. Podrobnosti adopce budou upřesněny 
počátkem měsíce března. 

Partnerství s obcí Dubovce 
     Během měsíce prosince byla navázána spolupráce s obcí 
Dubovce u Holíče na základě iniciativy slovenského partnera. 
Prvotním podnětem možné spolupráce byly osudy významných 
rodáků, u kterých je, nebo se chystá, kanonizační proces 
blahořečení – P. Václava Drboly na naší straně a Janka 
Havlíka na straně partnera. Spolupráce by měla pokračovat 
také v kulturní oblasti – pořádání tradičních kulturních akcí, 
výměnné krátkodobé pobyty místních škol atd. Na základě této 
iniciativy byla podána žádost o dotaci formou přeshraniční 
spolupráce na podporu krojových hodů, festivalu dechovek, 
dvoudenního školního výletu a konference spojené s výstavou 
zaměřenou na osudy významných rodáků. Spolu s vlastní 
podporou těchto akcí bude v případě schválení žádosti 
zakoupen mobiliář – 4 páry dívčích a chlapeckých krojů, 
velkoprostorové stany, lavicové sady, mobilní ozvučovací 
systém a dataprojektorový set se spoluúčastí z vlastních zdrojů 
pouze 10 %. 
 

Rozšíření kanceláře OÚ 
     V průběhu měsíce ledna byl vytvořen prostor pro druhé 
pracovní místo v kanceláři OÚ – pozici referentky doplněním 
mobiliáře a zakoupením nového počítačového setu. Toto místo 
bylo nutno zřídit z důvodu přenosu stále větší části 
administrativy ze státní sféry na obce obecně a také z důvodu 
stále se zvětšujícího zatížení pracovníků novými aktivitami 
obce – jedná se o agendu spojenou s provozem kanalizace, 
ČOV, sběrným dvorem, platbou DPH – tato je např. zcela 
odlišná od podnikatelské sféry s neporovnatelně větším 
časovým zatížením. Toto pracovní místo bude prozatím využito 
na částečný úvazek v průběhu února a března při výběru 
poplatků, ve 2. polovině roku by mělo být obsazeno na celý 
úvazek. 
 

Dotace 
     V průběhu měsíce ledna byly podány vedením obce 
Starovičky následující žádosti o dotace: 
   - dotační program Operačního programu životní prostředí 
„Výsadba krajinných prvků v obci Starovičky“. Jedná se o 
investiční projekt ve výši 970 tis. Kč, požadovaná dotace     
880 tis. Kč, tj. 90 % uznatelných nákladů. 
   - dotační program Státního fondu dopravní infrastruktury 
„Starovičky – zvýšení bezpečnosti chodců II. etapa“.  Jedná se 
o investiční projekt ve výši 2 141tis. Kč, požadovaná dotace    
1 348 tis. Kč, tj. 70 % uznatelných nákladů. 
Počátkem měsíce února byla podána slovenskou partnerskou 
obcí Dubovce žádost o dotaci z fondů EU přeshraniční 
spolupráce na společný projekt s obcí Starovičky "Cez 
minulosť spojme ľudí do budúcnosti", která řeší financování 
vzájemné kulturní spolupráce partnerských obcí. Část rozpočtu 
realizovaného obcí Starovičky je ve výši 39051 €, vlastní zdroje 
jsou ve výši 10 %, tj. 100 tis. Kč.   
 

Poděkování 
Obec Starovičky děkuje p. Janu Bajkovi, p. Davidu Poláčkovi a 
p. Davidu Tomkovi za přípravu a zaledování plochy kurtu ve 
sportovním areálu.                                                                 (IS) 
 

Výtěžek jarmarku 
     Výtěžek z adventního jarmarku ve výši 3.000,-Kč byl 
věnován dětem místní základní školy. Za tuto částku byly 
pořízeny pro žáky do družiny sportovní potřeby, společenská 
hra CINK a nové části stavebnice LEGO pro dívky i chlapce.                
                                                                                               (IB) 

Svoz odpadu 
Březen                                   Duben 

Středa      6.3.2013                Středa     3.4.2013  

Středa    20.3.2013                Středa   17.4.2013 

Dne 19.4.2013 bude odvoz nebezpečných odpadů ze 

sběrného dvora (barvy, oleje, zářivky a jiné). 

 
 



Čistírna odpadních vod Starovičky  –  přehled za rok 2012 
Výnosy 2012: 

Účet 602 Výnosy stočné 916 346,89 Kč 

Celkem:   916 346,89 Kč 

 

Náklady 2012: 

Účet 501: Materiál Odpěňovač, plastová nádobka 3 128,00 Kč 

Účet 502: Energie - Voda 
- Elektrická energie 

895,00 Kč 
187 673,67 Kč 

Účet 518: Služby - Rozbory vody 
- Technická pomoc 
- Poradenství při provozu  
- Vyhodnocení zkušebního provozu  
- Likvidace kalů, odpad z lapáku písku 
- Sestavy odečtů od firmy V a K, a.s. Břeclav 
- Hovorné  
- Poplatky SIPO 
- Závěrečné hodnocení ČOV 
- Zabezpečení kolaudace, účast na zkušebním 

provozu  

486 926,01 Kč 

Účet 521: Mzdy - Hrubé mzdy, dohody 137 075,00 Kč 

Účet 524: Ostatní soc. 
náklady 

- Sociální a zdravotní pojištění 
35 850,00 Kč 

Účet 549: Ostatní náklady - Instalace vodoměru  2 961,00 Kč 

Účet 558: Nákup majetku  - Čerpadlo do studny 16 104,20 Kč 

Celkem:   870 612,88 Kč 

 

Výnosy:  916 346,89 Kč 

Náklady: 870 612,88 Kč 

Rozdíl:      45 734,01 Kč                  Částka  45 734,01 Kč bude použita na obnovu a rekonstrukci kanalizace v obci.  

 

Usnesení č. 16/2012 ze  zasedání Zastupitelstva obce Starovičky, 

konaného dne 18. 12. 2012 v 18.00 hod. v zasedací místnosti OÚ Starovičky 
 

1. ZO schvaluje ověřovatele zápisu, program jednání, 

zápis a usnesení z minulého zasedání. 

2. ZO schvaluje prodej pozemků p.č. 681/2 o výměře  

97 m2 za cenu 60 Kč/m2 a p.č. 682/2 o výměře 13 m2 za cenu 

60 Kč/m2 manželům, Mileně a Josefu Panicovi, bytem 

Starovičky 72 s tím, že kupující uhradí rovněž náklady za 

zpracování geometrického plánu č. 555-226/2012 a pověřuje 

starostu podpisem této smlouvy. 

3. ZO schvaluje nájemní smlouvu na pronájem 

obecního hostince v budově č.p. 253 a pověřuje starostu 

podpisem této smlouvy. 

4. ZO schvaluje: 

- bezúplatný převod následujících pozemků zapsaných na LV 

679 ve vlastnictví Jihomoravského kraje do vlastnictví Obce 

Starovičky, vše v k.ú. Starovičky, vzniklých na základě 

geometrického plánu č. 533-197/2012: 

- parcela KN p.č. 644/1 ostatní plocha o výměře  974 m
2
 

- parcela KN p.č. 644/3 ostatní plocha o výměře      3 m
2
 

- parcela KN p.č. 644/5 ostatní plocha o výměře      4 m
2
 

- parcela KN p.č. 644/7 ostatní plocha o výměře      7 m
2
 

- parcela KN p.č. 645/2 ostatní plocha o výměře  798 m
2 

- parcela KN p.č. 645/5 ostatní plocha o výměře    71 m
2
 

- parcela KN p.č. 674/2 ostatní plocha o výměře  207 m
2
 

- parcela KN p.č. 643 ostatní plocha o výměře      494 m
2
 

- bezúplatný převod následujících pozemků zapsaných na LV 

10001 ve vlastnictví Obce Starovičky do vlastnictví 

Jihomoravského kraje, vše v k.ú. Starovičky: 

- parcela KN p.č. 1028/2 ostatní plocha o výměře  72 m
2
 

- parcela KN p.č. 1028/7 ostatní plocha o výměře   16 m
2
 

- parcela KN p.č. 1028/14 ostatní plocha o výměře 31 m
2 

 

5. ZO schvaluje:  

- Dodatek č. 1 ke smlouvě o odvádění a čištění odpadních vod,  

- pro fyzické osoby výběr stočného dle snížených směrných 

čísel, pro podnikatele a chataře dle vodoměrů,  

- stočné pro rok 2013 ve výši 38,30 Kč plus DPH za 1 m
3
, 

- osvobození od stočného pro budovy, které provozuje obec 

Starovičky a organizace obce Starovičky.  

 

6. ZO schvaluje Rozpočet na rok 2013 s těmito úpravami 

oproti zveřejněnému rozpočtu: 

Výdaje:   § 2219                          + 215 000 Kč 

               § 5512                          + 200 000 Kč 

               § 6402                              + 1 000 Kč 

 

Financování:    pol. 8115              + 416 000 Kč 

 

ZO schvaluje  Rozpočet pro rok 2013: 

 

Příjmy obce ve výši                                     7 769 800 Kč, 

Výdaje obce ve výši                                    9 105 400 Kč, 

Financování :      

splátka půjčky ČOV:                                       662 000 Kč 

zůstatek na účtu z minulých let:                   1 997 600 Kč     

   

ZO schvaluje závazné ukazatele rozpočtu – výdaje na 

paragrafy. 

ZO schvaluje Rozpočet sociálního fondu obce. 

 



7. ZO schvaluje rozpočtovou změnu č. 2 rozpočtového 

výhledu na roky 2013 – 2021 a Rozpočtový výhled na roky 

2014 – 2021. 

8. ZO schvaluje Rozpočtové opatření č. 7/2012 s tím, že 

příjmy obce byly navýšeny o 305 100 Kč a financování bylo 

sníženo o 305 100 Kč.  

9. a) ZO schvaluje výdaje na přístavbu mateřské školy ve výši 

69 020 Kč zaúčtovat  jako zmařenou investici. 

b) ZO souhlasí se začleněním do územní působnosti místního 

partnerství, se zahrnutím do územní působnosti daného 

místního partnerství a s přípravou ISÚ na svém území. 

c) ZO schvaluje spolupráci a partnerství se slovenskou obcí 

Dubovce, okres Skalica. 

d) ZO pověřuje pana Ladislava Tomka k zastupování Obce 

Starovičky na valné hromadě honebního společenství, která se 

bude konat v lednu 2013. 

                                                    Ve Starovičkách  21. 12. 2012 

 

              PavelŠafařík                                Vladimír Drbola 

              místostarosta                                    starosta

 

Usnesení č. 17/2013 ze  zasedání Zastupitelstva obce Starovičky, 

 konaného dne 31. 1. 2013 v 18.00 hod. v zasedací místnosti OÚ Starovičky 
 

1. ZO schvaluje ověřovatele zápisu, program jednání, zápis a 

usnesení z minulého zasedání. 
2. ZO schvaluje 

-   předložení žádosti o finanční podporu v rámci výzvy OP 

Přeshraniční spolupráce ČR – Slovensko za účelem 

realizace projektu „Cez  minulosť spojme l’udí do 

budúcnosti“, jehož cíle jsou v souladu s platným územním 

plánem obce.  

-     zabezpečení realizace projektu po schválení žádosti 

-    financování projektu ve výši 10% z celkových uznatelných 

nákladů partnera na projekt, tj. ve výši 100 126,76 Kč. 

3. ZO schvaluje nájemní smlouvu na pronájem části 

pozemku ve vlastnictví obce p. č. 44 o výměře 18 m
2
 na 

ulici Vinařská a pověřuje starostu podpisem této smlouvy. 
4. ZO schvaluje : 

a) Přidělení dotace DH Palavanka ve výši 10 000 Kč na 
doplnění ozvučení, na zajištění festivalu dechových hudeb 
„Dechovka pod Pálavou“ v roce 2013 a zajištění běžných 
provozních nákladů občanského sdružení a pověřuje 
starostu podpisem smlouvy.  

b) Přidělení dotace SDH Starovičky ve výši 10 000 Kč na 
provozní náklady jednotky a pověřuje starostu podpisem 
smlouvy. 

c) Přidělení dotace Vinařskému spolku Starovičky, o.s. ve výši 
10 000 Kč na pořádání 3. ročníku Přehlídky šampionů 
výstav vín a pověřuje starostu podpisem smlouvy.  

5. ZO schvaluje účetní závěrku za rok 2012 za příspěvkovou 

organizaci obce ZŠ a MŠ Starovičky a za Obec Starovičky.   
6. ZO schvaluje Rozpočtové opatření č. 1/2013 s tím, že 

příjmy obce jsou navýšeny o 290 400 Kč, výdaje obce jsou 
rovněž navýšeny o 290 400 Kč.  

7. a) ZO schvaluje použití vypočítaného poměrového 

koeficientu jako podklad pro rozdělování vstupů na 
ekonomickou činnost (s možností odpočtu DPH) a ostatní 
(bez možnosti odpočtu DPH) – kulturní dům v roce 2013. 

     b) ZO schvaluje Dodatek č. 2 ke Smlouvě o partnerství 

s DSO Čistý jihovýchod a pověřuje starostu podpisem 
tohoto dodatku.  

    c) ZO schvaluje obdarovat první občanku ČR roku 2013 

Báru Bulovou finančními poukázkami v celkové hodnotě 
5 000 Kč.  

 
                                          Ve Starovičkách  7. 2. 2013 

       Pavel Šafařík                                         Vladimír Drbola 
        místostarosta                                               starosta  

 

Společenská kronika 

V měsíci lednu oslavily významné životní jubileum: 
 

paní Jarmila Robošová – 50.narozeniny, 

 

paní Miroslava Doláková – 60.narozeniny. 

 
V měsíci únoru oslavili významné životní jubileum: 
 

paní Alena Tomková – 50.narozeniny, 

 

paní Marie Halachová – 50.narozeniny, 

 

pan Miroslav Dolák – 60.narozeniny. 

 

 

 

 

Blahopřání rodičům: 
 

Miroslavovi a Lence Bulovým, 

bytem Starovičky 183, 

kterým se narodila dne 1.1.2013 

dcera Barunka Bulová. 
 

Liborovi a Lence Krůzovým, 

bytem Starovičky 187, 

kterým se narodil dne 5.1.2013 

syn Martínek Krůza. 
 

Tomášovi Hovězákovi a Lence Jurkové, 

bytem Starovičky 117, 

kterým se narodil dne 20.1.2013 

syn Matyášek Hovězák.                       (RH) 

 

 

 

 

 

 



Z naší školičky 
 

Příspěvky ze základní školy 
 

     Naše nová žákyně se jmenuje 
Natálka Augustínová. Chodí do první 
třídy a přistěhovala se k nám z 
Havlíčkova Brodu.  

 

Návštěva spisovatele Jana Siváka 
     Naši školu navštívil 14.1. spisovatel 
dětských knih Jan Sviták. Seznámil žáky 
s "procesem" vzniku knihy od myšlenky 
a tématu  až po výrobu knihy, kterou si 
pak mohou žáci zakoupit nebo vypůjčit v 
knihovně.  S žáky také pobesedoval o 
českých spisovatelích a byl velice mile  
překvapen, kolik autorů píšících dětskou 
literaturu naši žáci znají. Na památku 
nám na škole zanechal jeden výtisk jeho 
pohádkové knihy Čertovo kopyto, ze 
které si postupně čteme pohádky.  

 
Duo Waldini 
    Naši školu navštívilo 25.1. se svým 
kouzelnickým vystoupením Duo Waldini. 
Kouzelnické vystoupení bylo velmi 
zdařilé a jak žákům ZŠ, tak dětem z MŠ 
se velmi líbilo, i proto, že děti byly do 
vystoupení zapojovány a aktivně se ho 
účastnily. Na závěr představení pana 
Waldiniho odměnily velkým potleskem.  

 
Zápis dětí do ZŠ  
     Dne 29.1. proběhl na naší škole zápis 
dětí do ZŠ. Letos přišlo k zápisu 8 dětí 
narozených do 31.8. 2007. Sedm dětí 
bydlí ve Starovičkách a jedna dívka k 
nám bude dojíždět z Přítluk.  Zápis 
probíhal v pohádkovém duchu a celým 
zápisem je provázely pohádkové bytosti 
v čele s princeznou. Děti plnily úkoly ve 
školních lavicích jako opravdoví školáci. 
Předvedly paním učitelkám, že se umí 
představit, že umí správně držet tužku, 
umí se podepsat, znají některá 
písmenka, rozpoznají geometrické tvary 
a umí určit počet prvků do desíti. Na 
závěr byly děti pasovány, ostužkovány a 
prohlášeny za nastávající školáky. 
Obdržely drobné dárečky, které pro ně 
vyrobili žáci ve školní družině a také 
sladké pohoštění.  

 
Konec  I.pololetí 
     Ve čtvrtek 31.1. skončilo 1. pololetí 
šk. r. 2012/2013. žáci samozřejmě 
obdrželi vysvědčení, na kterém byla 
zhodnocena jejich dosavadní práce. 

Někomu se vedlo lépe, jinému trochu 
hůře. Není ale třeba věšet hlavu, je před 
námi další pololetí a mnohé se dá 

napravit.  Tak s chutí do práce v 
dalším pololetí.                                (Wal) 

 
    Od pololetí od nás odešla žákyně      
1. třídy Sandra Milisová. Loučení bylo 
smutné. Přejeme naší Sany, ať se jí na 
nové škole líbí. 

 

Akce, které nás čekají:  
  
masopustní karneval, výroba masek 
Guinessova kniha rekordů - naše 
soutěžení 
beseda na téma ochrana životního 
prostředí 
Den Země, Den stromů 
Chytrá sova - jak správně pracovat s 
knihou, četba, naše nejoblíbenější 
knížka 

 
Čarodějné býlí  
     Dne 20.3. se žáci ZŠ zúčastní 
výukového programu v ekologickém 
centru Rozmarýnek v Brně s názvem 
Čarodějné býlí. 
     Být čarodějnickými učni není jen tak. 
Abychom byli úspěšní a dokázali 
namíchat léčivé masti, musíme znát 
vlastnosti rostlin i živočichů. Připravíme a 
ochutnáme různé čaje, budeme vařit 
masti a poznávat byliny všemi smysly. 
V teplejších měsících probíhá polovina 
programu v zahradě. Program v rámci 
RVP rozvíjí tematický okruh 
"Rozmanitost přírody" vzdělávací oblasti 
"Člověk a jeho svět".                        (Wal) 
 

Příspěvky z mateřské školy 
 

Vánoční nadílka 
    Dne 19.12. proběhla v mateřské škole 
vánoční besídka s nadělováním a 
přátelským posezením s rodiči. Účast 
byla hojná a děti se při svém čertovsko - 
sněhuláckém vystoupení snažily. Za to 
jim byla odměnou vánoční nadílka pod 
stromečkem, kde děti našly spoustu 
nových her. Nehrály si  jen děti, ale do 
her se zapojili i dospělí. 

 
Zimní sporty 
    Od 14. do 18. ledna jsme probírali v 
rámci  týdenního projektu "Zimní 

sporty".  Na závěr jsme připravily pro děti 
závody na bobech. Děti měly vytyčenou 
dojezdovou dráhu. Vyhrál ten, který dojel 
nejdál. Za účast v soutěži byly 
odměněny všechny děti diplomem a 
sladkou odměnou. 

 
Příprava k zápisu 
   Stejně jako každý rok, tak i letos se s 
dětmi v MŠ připravujeme na zápis do    
1. třídy. Dítě by mělo mít správnou 
výslovnost, znát své jméno a svých 
rodičů, kreslit celou postavu, vyprávět 
svými slovy jednoduchou pohádku, 
vytleskávat slova po slabikách,  první a 
poslední hlásku ve slově, správně držet 
tužku, zavázat tkaničku. Některé děti 
mají ještě v určitých bodech problémy, 
ale společnou pílí se budeme snažit to 
do začátku školního roku dohnat.  

 

Kouzelník ve školce 
   V pátek 25.1. k nám do školy zavítal 
kouzelník. Svými triky zaplnil školní 
dopoledne nejen žákům MŠ, ale žákům 
ZŠ. Některé z dětí byly do kouzlení 
zapojeny. O to větší byl jejich magický 
zážitek. Už se těšíme na další návštěvu.  

 
Slavnostní zápis dětí do základní 
školy 
     Dne  29.1. proběhl v základní škole 
slavnostní zápis dětí do 1. třídy. Přes 
trému, kterou všechny děti měly, úkoly 
zvládly. Pasováním se  tak staly 
opravdovými školáky a paní učitelka se 
už těší na září. 

 
Karneval 
    V  pátek 8.2. jsme si s dětmi udělaly 
školní karneval.  Proběhla promenáda 
masek, několik soutěží, za které dostali 
vítězové sladkou odměnu. Po malé 
diskotéce byly všechny masky 
odměněny diplomem, balónkem a 
sladkou odměnou.                 kolektiv MŠ 



Z římskokatolické farnosti 

Až z masopustu zbude jen půst   
     Každý rok čtyřicet dnů před Velikonocemi začíná na 

popeleční středu postní doba. Je to výzva pro každého si 

vyzkoušet jak moc jsme závislí na věcech, o kterých říkáme, že 

bez nich klidně vydržíme. Obvykle máme slovo půst spojené 

s jídlem, ale jeho význam je mnohem širší. Půst může být od 

zábavy, televize, internetu, počítačových her či jiných 

virtuálních radovánek až po alkohol, sladkosti…. Tak by bylo 

možné vyjmenovávat všechny věci, u kterých se takzvaně 

neovládnu a naopak ony  ovládají mě. Smyslem půstu není 

trápit se hlady a působit si příkoří pod heslem čím je mi hůř, 

tím lépe.  Smyslem je, pracovat na sobě, abych byl sám sebou 

a lidsky „nezdegeneroval“. Kromě popelce, který je hlavním 

symbolem postní doby a kterým se necháváme na popeleční 

středu označit na znamení našeho odhodlání něco se sebou 

dělat, by nás mohl symbolicky provázet i obrázek ptáka Kiwiho. 

Biologicky apteryx australix. Je to zvláštní tvor. Už na první 

pohled vypadá divně. Podle biologů se jednalo původně o 

krásně zbarveného ptáka podobného papouškovi. Změny 

okolí, zvláště dostatek potravy ho přiměl k tomu, aby se přestal 

namáhat. Postupem času mu zakrněla křídla, přestal létat, stal 

se neohrabaným a z pestrobarevného opeření se stalo unylé 

hnědé. Odvážil bych se obrazně říct, že vlivem pohodlného 

života, kterému mu nabízelo jeho okolí „zdegeneroval“. Přesto, 

že je řazen mezi ptáky, nemá jejich základní rysy.  Co platí u 

ptáků, by mohlo platit i u lidí.  Pro nás lidi s ptačím jménem je 

to výstraha dvojnásobná.  

                Příjemnou námahu v postní době přeje Pavel Kafka.        

 

Tříkrálová sbírka 2013 

     Tříkrálová sbírka je největší 

sbírkovou akcí v České republice a 

v celostátním měřítku probíhá od roku 

2001. Výtěžek sbírky je určen na pomoc 

nemocným, handicapovaným, seniorům, 

matkám s dětmi v tísni a jiným 

potřebným skupinám lidí. Desetina 

výnosu sbírky je každoročně určena na 

humanitární pomoc do zahraničí. 

     Osobité kouzlo této sbírky a to, co je 

odlišuje od jiných sbírek, je způsob 

získávání prostředků – KOLEDOVÁNÍ a 

to v duchu motta sbírky: „POMOZTE 

LIDEM V NOUZI.“ Sbírka navazuje na 

starou lidovou tradici Tříkrálových koled, 

kdy chodily děti po chalupách a za 

zpěvu koled a pronesení přání pokoje 

celému domu dostávaly malou výslužku. 

     Tříkrálová sbírka není pouhou 

sbírkovou akcí, ale tím, že mezi 

ostatními sbírkami vynikla, stala se 

tradicí, na niž vlastně navázala. Je 

nemyslitelná bez obětavosti tisíců 

dobrovolníků. Letos se v České 

republice zapojilo 55 tisíc koledníků, se 

svým doprovodem. Minulý rok byl v ČR 

rekordní. Vybralo se 75 milionů korun. 

Letošní celkovou sumu zatím nemáme, 

ale víme, že v našem okrese Břeclav se 

vykoledovala opravdu veliká částka – 

2015166 Kč. Možná proto jsou částky 

tak vysoké, že sbírka není o tom, že 

někdo vytáhne z kapsy pět tisíc, ale 

každý dá trošku, podle svých možností a 

v součtu jsou to pak 

ty velké peníze, 

které tolik pomáhají.  

     U nás ve 

Starovičkách jsme 

někteří zahájili 

Tříkrálovou sbírku 

tradičně 2. 1. v Brně 

na Petrově 

požehnáním otce 

biskupa, kde byla 

také prezentace humanitární pomoci na 

Haiti. Samotné koledování jsme zahájili 

5. 1. ve 13.00 hod. z přísálí kulturního 

domu po zapečetění pokladniček panem 

starostou Vladimírem Drbolou. Do sbírky 

se u nás zapojilo celkem 27 osob. Jsme 

rádi, že o koledníky u nás nemáme 

nouzi, rovněž tak o vedoucí skupinek. 

Každý rok nacházíme nové obětavé děti 

i dospělé. Česká charita letos odměnila 

děti malými batůžky, kalendáříky a také 

se mohly zúčastnit slosování o mobilní 

telefony a jiné ceny. Každoročně jsme 

také zváni na Tříkrálový koncert 

natáčený Českou televizí do brněnského 

divadla. Letošní počasí nám moc 

nepřálo, dvakrát jsme zmokli a královská 

roucha se pak sušila na radiátorech 

v přísálí. Zato jste nám přáli vy jak 

finančně, tak obdarováním dětí 

sladkostmi, ovocem a někdy i korunkou. 

Do charitních kasiček jste přispěli 

částkou – 16245 Kč. Je zajímavé, že 

částka je téměř stejná jako minulý rok – 

16285 Kč. Jménem České charity vám 

všem za tento nemalý příspěvek a milé 

přijetí děkujeme. 

     Současně jsme opět uspořádali 

novoroční farní sbírku pro potřeby 

našeho kostela sv. Kateřiny a tu jste do 

farních kasiček přispěli rovněž pěknou 

částkou – 12769 Kč, což je jen o 799 Kč 

méně než minulý rok, za což vám od 

farního společenství a pana děkana 

patří také veliký dík s přáním Božího 

požehnání po celý rok 2013.  

     Letošní koleda tedy celkem vynesla 

29014 Kč. 

Za obětavost děkujeme těmto 

koledníkům: Nečasová Nikol, Tomanová 

Baruška, Ptačovská Míša, Krčková 

Natálka, Langová Míša, Smutná Nela, 

Veselá Linda, Panic Martínek, Zach 

Ríša, Hofman Erik, Bajková Aneta, 

Bajko Honzík, Havlík Jakub, Poláčková 

Sabina, Poláček Robinek, Winterová 

Natálka, Prokešová Sabina, Holacký 

Vašík, Konečný Pepík. 

Vedoucím skupinek: Haluzová Anna, 

Langová Kateřina, Balzarová Anna, 

Hovězáková Jarmila, Poláčková Vlasta, 

Prokešová Simona. 

Také děkujeme maminkám, které nám 

připravily pohoštění pro zahřátí: Vetrová 

Lenka a Hofmanová Eva. 

     Za poskytnutí přísálí a pohoštění 

děkujeme OBECNÍMU ÚŘADU, zvláště 

panu starostovi Vladimíru Drbolovi a 

paní Ivetě Schwarzové za ochotu. Všem 

maminkám za ustrojení králů – 

koledníků. 

     Těšíme se zase za rok s vámi se 

všemi, kteří nám dveře s úsměvem 

otvíráte, na shledanou. 

     Za všechny koledníky přeje 

pohodový rok 2013 místní asistent pro 

sbírky                                   Haluzová A. 



Nahlédnutí ke Kadetům 

      Toto nám to pěkně rychle ubíhá. Nedávno jsme byli na 
Kateřinských dodírkách, turkyň, co chlapi vyloupali, je zkrmená 
a už máme druhý měsíc nového roku 2013. Joža Panic 
opravdu nezahálel a další naše společné vyprávění ze života 
našich stařečků je na světě. Po třech napsaných scénkách ho 
již můžeme zodpovědně nazvat našim scénáristou. A že to umí 
opravdu humorně sepsat, o tom jste se přesvědčili. Datum 
jsme stanovili na 3. 2. – tedy téměř HROMNICE (2. 2.), název 
dal též autor – ZABIJAČKA, aneb když ji předchází gořalky 
pálení….. I obsazení osob je jeho dílo. Robert Zeman opět 
slíbil přispět hrou na harmoniku, Libor Krůza si připravil kameru 
a pan Dušan Koláček fotoaparát. To abychom si to i my aktéři 
užili a viděli na vlastní oči, zda se na to dalo dívat, anebo jestli 
jsme byli trapní. Samozřejmě každý má jiný úhel pohledu. 
Říkáme si, pokud přijdou mladí, tak jim to určitě nic moc 
neřekne. Protože doba, do které naše vzpomínky sahají, je jim 
cizí. Přesto nás jejich účast mile překvapila. Možná se mezi 
nimi najdou tací, které až budou v letech, bude zajímat něco ze 
života jejich předků, jak se co dělalo a jak se které roční období 
v těch našich Štarvičkách prožívalo. Tak jako si s námi rádi tyto 
staré historky zahráli mladíci – Petr Šmerda a Vítek Bárta. 
Znovu jsme mezi sebou rádi uvítali Tomáše Habrovce, který 
den ze dne zaskočil za nemocného Františka Jušku. Ač také 
mladý, obdivuhodně okamžitě dokázal napodobit podnapilého 
řezníka ze starých časů. Tak jako Peťovi a Vítkovi nevadila 
tato legrace. Byli výborní. To stejné můžeme říci o učiteli (dnes 
řediteli školy) Zbyňku Háderovi z Hustopečí, který byl vděčen 
alespoň za ty dvě, tři věty, které dostal jako financ. Říká, že se 
mu naše myšlenka moc líbí a že je to dobře vracet se do 
starých časů rodné vesnice identickými historkami. A to je 
rodák z města, žije ve městě a je hercem jiného kalibru. Hraje 
současně v několika divadlech, mimo jiné také ve Vídni. Přesto 
říká, že je s námi velmi rád a vděčný třeba za pár vět. Také se 
svou troškou do mlýna přispěl historkou o zabijačce Mirek 
Buchta. 

     Radost jsme měli velikou z účasti. Počet účastníků každou 
besedou narůstá. Tentokrát se nás sešlo včetně kadetů na 
120. Také nás těší zájem přespolních, i když jsme moc 
propagaci tentokrát nedělali. Zaznamenali jsme Hustopeče, 
Zaječí, Šakvice, Uherčice. 
     Za zmínku určitě stojí naši fanoušci z těch nejstarších a to 
je paní Žofka a Frantik Kostrhounovi. Nohy jim sice už vůbec 
neslouží, zato hlava a hlas ano. Z jejich pozitivního myšlení by 
si mnohý z nás mohl vzít příklad. Sedí svorně při harmonice a 
každou písničku si dvojhlas zazpívají: VESELÁ MYSL – PŮL 
ZDRAVÍ. Tak ať jim dlouho slouží. 
     Bavili jsme se spolu při Robertově harmonice výborně. 
Zpívalo se i tančilo téměř do 23 hodiny. Popilo se vínko, 
pokoštovala zabijačka, pojedly buchty ke kávě a čaji a skončilo 
nám posezení na HROMNICE. Děkujeme vám všem, kteří jste 
se s námi přišli pobavit. Také patří dík panu starostovi a 
obecnímu úřadu za podporu. 
     Dali jsme tentokrát kasičku pro dobrovolné vstupné, jelikož 
jste nás na to upozorňovali, že chcete na pohoštění přispět. 
Dokonce jedna naše fanynka prohlásila: „že jestli nebudeme 
vybírat, že se obrátí ve dveřích a půjde dom“. Moc nás to 
pobavilo. Druhá příznivkyně Kadetů nás podarovala velkou 
kvalitní kávou. Vaše finanční příspěvky nás také moc potěšily. 
Cítíme, že jsme spolu s vámi taková veliká štarvická rodina. Je 
nám s vámi dobře na té naší obyčejné, vesnické besedě a 
máme dojem, ba někteří nám to i říkáte, že vám také. A to je 
účel v dnešní uspěchané době. Umět si se sousedy 
pobesedovat. Tak snad někdy příště nashledanou se s vámi 
těší vaši KADETI.                                                     A.Haluzová

 

KADET     

     V neděli 3.února se naplnil sál KD ve Starovičkách příznivci 

divadelního spolku KADET, kteří zhlédli nově nastudovanou scénku 

z vesnického života nazvanou „Zabijačka“. Představení se nám moc 

líbilo, takže jsme po jeho ukončení rádi poseděli při stylovém 

občerstvení (tlačenka, škvarky, buchty, káva a víno) trochu zazpívali při 

harmonice a popovídali se sousedy. Díky Kadetům za dobře 

připravené společenské setkání.                                     Dušan Koláček 

Tři přání na úvod roku 2013           
     

     Na úvod nového roku 2013 mám tři 
přání, která by mohla splnit jen zlatá 
rybička z pohádky, nebo naši noví 
zákonodárci po volbách nové vlády a 
prezidenta.  
První přání: Předem bych si přál, aby u 

nás bylo hezky, když nám nejde o hlavu. 
Aby náš národ nebyl nejskvělejší jenom, 
když je s ním zle, tak jak to bylo za 
protektorátu v letech 1939-1945. Jak 
naši lidé stáli při sobě, kdy v krámech byl 
jen umělý med, ponožky na body, 
vajíčka na lístky, zákaz tancování, 
zavřené vysoké školy a ještě mnohem 
horší věci, ale lidé se rádi viděli a věděli, 
že patří k sobě, ikdyž mezi nimi byly také 
černé ovce.  
Druhé přání: Abych nemusel věčně 

poslouchat, že za to staré a špatné 
neseme odpovědnost „my všichni“, 
neboť slyším div né celý život, jak všichni 
můžeme za to či ono. Čtyřicet let jsem 

byl například odpovědný za světový mír, 
jak nám říkali. Já byl odpovědný za mír, 
Vašek Novák, soused, teta Mařka, 
všichni jsme prý nesli odpovědnost, jestli 
někam začnou létat rakety a jestli někam 
vtrhnou tanky.  
Třetí přání: A to nejdůležitější na konec. 

Úkol pro naši vládu a zákonodárné 
sbory. Aby se uzákonilo něco moudrého 
a ze všech stran pečlivě zváženého. Aby 
každý zákon a každé usnesení sloužilo 
především našim slušným lidem a 
chránilo je. Tady jsou hlavní zásady 
zákonů, které by měly obsahovat. 
     Aby nechránily zloděje před 
okradeným, ne naopak jako se to stává 
doposud, kdy okradený bývá často 
obžalován, když brání svůj majetek (prý 
nepřiměřeně) násilníka před 
přepadeným, povaleče před člověkem, 
který poctivě pracuje, výtržníka před 
napadeným a podvodníka před 

podvedeným. Demokracie, to je přece 
soustava dobrých a spravedlivých 
zákonů a jde o to, aby poctiví lidé 
„necivěli“ jako prostomyslní a podvedení 
„truhlíci“. Na demokracii, kterou si 
vymodlili, ale nad kterou si mnou ruce 
„vykukové a rošťáci“ co by se měli bát 
chodit po ulici. Dál upravit pravomoci 
amnestie prezidenta republiky tak, aby 
se netýkaly závažných trestných činů, 
aby nemohl nastat takový kotrmelec, 
jaký předvedl před ukončením své 
funkce Václav Klaus, svou amnestií, 
svým rozsahem trestných činů, jejichž 
následky jsou nedozírné. Do jaké míry 
jsou má výše uvedená slova pravdivá, ať 
každý čtenář posoudí sám. Mohl bych 
uvést další tři podobná přání, avšak 
přidržím se rčení „podáš čertu prst a 
chce hned celou ruku“. Tak raději už 
mlčím.                           Bohumil Šmerda        



Zimní vzpomínka     

     Vím, že zima je už pomalu u konce i 

když často dokáže pěkně potrápit i 

v květnu. Nicméně nutí mě ještě 

zavzpomínat na zimu mého dětství. 

Letos jsme přece jen viděli i u nás bílou 

zimu. Ten nádherně zasněžený park na 

naší Zajecké ulici. Vzala jsem vnoučka 

na boby a jela projet naši obec. Po 

Zajecké to byla paráda. A ten klid všude! 

Na konci ulici „u našeho rohu“ (u 

Kostrhounovýho) mě to smutné ticho 

zastavilo a vrátilo do dětství. TADY, jak 

jsme říkali „u Němečkovýho“ (dnes u 

Zemkovýho), když byl sníh, a toho 

bývalo každou zimu, byl náš život. Jak 

jsme přišli ze školy, chytli jsme sáňky a 

už to jelo. To byl hukot! Od silnice to jelo 

až k hřišti. A znovu, šlapat na kopec a 

dolů. A těch saní a na každých i po 

třech, čtyřech dětech. Čím víc obsazené 

sáňky, tím dál jsme dojeli. Lízali jsme si 

čerstvého sněhu, nebo cucali rampouch 

od žízně a jelo se znovu (samozřejmě 

angína byla častá). Když se sáňky 

neuřídily, a to se při tak zaplněné dráze 

stávalo často, tak se vlítlo do našich 

vrat. Naši stařeček Najman tam 

„vartovali“ a vždy hromovali, že nám 

„darebáci rozbijó vrata“. Ale maminka a 

tatínek jich vždy zklidňovali „ať to 

děckám dopřejó“, že to tu tak přece je 

odjakživa. Stařeček mávli rukou a šli do 

tepla. Těch vlaků sáňkových co jezdilo. 

Zapřahali jsme za sebe i šestery a více 

sáňek. Vidím také Jaru Hovězáka z naší 

ulice, což byl podle nás tehdy jinoch a 

vlastnil lyže. Nechtěl se plést mezi ty 

vlaky a jel po okraji a také skončil před 

našema vratama, ale pěkně uctivě 

stařečka pozdravil a ten doma prohlásil:  

„O‘ to je vidět, jak je ten chlapík dobře 

vychované“. Tehdy všechny děti 

zdravily, ale v zápalu srážek před našimi 

vraty to třeba vždy nevyšlo. Náš 

sportovní oděv sestával z kabátu, který 

každý vlastnil jeden, jak na pátek, tak na 

svátek, a pořádných tlustých tepláků 

širokých nohavic dole do gumy. Do těch 

se ale vešlo sněhu! To byly zmrzlé, 

tvrdé futrály. Když jsme konečně přišli 

domů, to už mnohdy svítily pouliční 

lampy, naši stařeček brblali: „Že se 

nebójíte, že  vás sebere klekanica“. Ale 

my jsme pohotově odpověděli, že jsme 

neslyšeli, že by zvónilo klekání, tož co! 

Maminka ty naše namrzlé futrály 

pověsila v kuchyni na „paprče“ (sušák) 

nad kamny a jak se rozpouštěly, tak to 

kapalo na plotnu, pěkně syčelo a 

prskalo. Na druhý den se šlo nanovo. A 

těch sněhuláků co jsme nadělali. Každý 

musel mít svého. Největšího sněhuláka 

všech dob udělal na našem konci Laďa 

Očenášek se svým švagrem Staňou 

Mazůrkem před svým domem. To už ale 

bylo o nějakých deset let později v roce 

1970. Také klouzačku jsme měli 

úžasnou. Zrovna také tam u 

Němečkovýho a naproti, ještě než stál 

Očenáškův dům, stála malá chaloupka 

Tomáše Hofmana a říkalo se tam 

jednoduše „u Tomáškovýho“. Tam byla 

taková pěkná stráňka a to se jezdilo od 

vršku od silnice až k pumpě před našim. 

Kluci každý večer i s mým tatínkem brali 

vodu z pumpy, nosili v kýblech a 

„klzačku“ polívali. Když nebyl sníh a 

mrzlo nasucho, chodilo se bruslit na 

Lužu a potom také na „malé hřiště“ 

(dnešní kulturák). Všude to šumělo 

rozdováděnými dětmi. Můj manžel 

Vašek vzpomíná na hokejové zápasy, 

které se na obou kluzištích odehrávaly. 

To my děvčata jsme zase byly z ledu 

tvrdě od kluků vyhošťovány, abychom 

nezavazely! Vašek ani nenosil brusle 

domů. Měl je ve stohu u Luže. Ještě 

ráno před vyučováním se skočí 

„sklouznout“, vrátil je do stohu, aby po 

vyučování je zase vyzvedl a do tmy 

zachraňoval čest „našeho konca“ 

v hokejovém utkání. Moje začátky na 

bruslích byly též zajímavé. Ježíšek mně 

přinesl brusle „kačenky“ na klíček a 

k tomu řádné komisňáky. Tatínek vzal 

brusle a šel Aničku na Lužu učit bruslit. 

Leč na Luži zrovna zuřivě probíhalo 

utkání ulic. Tatínek ulomil větev z vrby, 

já jsem se jí chytla a on mě tahal po 

okraji, abych se učila držet rovnováhu. 

Kluci ho pořád volali do boje, aby přece 

pomohl. Chvíli odolával a pak mě řekl: 

„No vidíš Aničko, už ti to půjde. Zkus to 

sama“ a hrál hokej. A já jsem se to 

naučila. 

     „Babičko, jedeme“! Ozval se vnouček 

a vrátil mě do reality. Zahnala jsem 

krásnou vzpomínku a táhla boby dál, ale 

ouvej! Sníh už nebyl, vše pečlivě 

uklizeno a tak jsem je přenesla a vzala 

to Panskou ulicí nad humna. Tam bylo 

sněhu dost a Víteček ho při jízdě plnými 

hrstmi nahrnoval na sebe do bobů. Už 

se stmívalo. Končil jeden krásný zimní 

den a mně bylo dětí líto, že nejsou na 

klouzačkách, nebo na sáňkách a je po 

vsi takový klid. Já vím, doba je jiná, děti 

jsou někde jinde, i jejich rodiče. Jsou 

přece jiné zábavy. Já mám ráda také 

tuto dobu, pohodlnou, vybavenou vším, 

na co si jen člověk vzpomene. Také 

všechna čest, že máme udržované 

chodníky, komunikace. Nemusíme se 

bát, že se někde polámeme. Také to 

dnes už nejde, aby byla na každém 

konci klouzačka a na každé silnici 

sanice. Je veliký provoz, hodně aut. 

Doba se nedá vracet a to by ani nikdo 

z nás nechtěl. Máme naši vesničku rádi, 

že je upravená, bezpečná. Stálo by ale 

za zvážení, zda by v době sněhové 

pokrývky (a to není u nás tak časté), 

nemohla být uzavírka „na objížďce“, aby 

ty děti a myslím, že by se určitě našly, 

které by chtěly prožívat opravdově zimní 

radovánky, měly kde je prožít. Aby také 

až zestárnou jako já, měly na co 

vzpomínat. Na to jak tenkrát, když byly 

dětmi, si tu zimu s kamarády na té 

„objížďce“ krásně užily.  

                                        Anna Haluzová  
 

 



Digitální pozemní vysílání ve Starovičkách (DVB-T) 

     Vážení spoluobčané, v této 

kapitole digitálního vysílání bych se 

rád věnoval dvěma důležitým věcem: 

vznikem a zánikem televizních stanic 

a nově spuštěnému systému AD 

(Audio Description), který se nás 

týká možná víc, než si myslíme. 

Které televize zahájily nebo ukončily 

vysílání? 

1.2.2013  spustila své vysílání  Prima ZOOM, která se 

zaměřuje na dokumentární pořady. Jde o čtvrtý program Primy, 

který můžete „přes antény“ naladit. Jsou na něm velmi 

zajímavé pořady, doporučuji vám, abyste si ho naladili. Vysílá v 

multiplexu č.3, pokud ho přijímáte, proveďte v menu televizoru 

či set top boxu přeladění. V naší obci je multiplex 3 zachytitelný 

na 30. nebo 59. kanále (z Javořice u Jihlavy nebo z Brna). 

22.2.2013 spouští vysílání již čtvrtý program Novy, který lze 

pozemně přijímat. Jmenuje se Telka, běží na ní archivní 

„novácké“ pořady, např. Čundrcountryshow, Tabu, Novoty, od 

začátku Ulice ad.) a naladit si ji můžete, stejně jako Fandu a 

Smíchov, ve 4. multiplexu. Ten je ve Starovičkách dostupný 

pouze na 46. kanále, a to hlavně z Brna. 

4.2.2013 ukončila své vysílání TV Pětka. Jednalo se o nejkratší 

televizní projekt v historii – vysílala pouhé čtyři měsíce. V době 

uzávěrky Zpravodaje je pro ni stále připraveno místo ve 3. 

multiplexu, to kdyby náhodou vysílání obnovila. Dle vyjádření 

jejích propuštěných bývalých zaměstnanců, vč. ředitele, je prý 

konec definitivní. Důvod: ztráta investora. 

Zhruba od začátku února je testován nový systém ve vysílání – 

AD – neboli Audio Description, což je česky zhruba zvukový 

popis. Jedná se o službu pro zrakově postižené, kdy si mohou 

na televizi tuto zvukovou stopu zapnout, načež se jim k 

„normálnímu“ zvuku přidá ještě hlasový komentář k ději. Takže 

neuslyší jen dialog osob, ale i to, co se na obrazovce zrovna 

děje. Tato služba je nová, zatím probíhá testování a informací o 

tom, jak tuto službu zapnout či vypnout je poskrovnu. Sám jsem 

měl problém zjistit, jak to všechno funguje, neboť na internetu 

je o tom tolik různých dezinformací, že mi nezbývalo, než 

zkoušet, zkoušet, zkoušet. Pokud jste nic mimořádného 

nezpozorovali, nebudete mít asi problém. Pokud ve všední den 

sledujete na Nově Ulici nebo Televizní noviny, do nichž vám 

zcela nečekaně nějaký mužský hlas vstupuje s komentářem, 

možná budete mít problém tuto službu vypnout (tedy, pokud o 

ni nemáte zájem). Tady je několik zjištění: 
 

1. Služba pro nevidomé funguje jen na moderních plochých 

televizích a některých set top boxech. 

2. Pořad, který je doplněný o zvukový komentář, je v 

programovém průvodci (EPG) označený znaky AD)) – 

bílými písmeny v modrém obdélníkovém poli – za názvem 

stanice. 

3. Zapnout nebo vypnout jej lze různě: buď přímo na 

dálkovém ovladači (nejmodernější televize, tlačítko AD, 

nebo v menu televizoru. 

4. Postup v TV Samsung: menu – nabídka digitální – 

nastavení – popis zvuku – zap. / vyp. (lze nastavit i 

hlasitost komentáře – v případě zapnutí). 

5. Postup v TV LG:  menu – nastavení – možnosti – 

neaktivní podpora – popis zvuku – zapnout / vypnout. 

6. Postup v TV Philips: options – univerzální přístup – 

zrakově postižení (nebo i pro úpravu hlasitosti: smíšená 

hlasitost. 

7. Postup v TV Panasonic: menu – zvuk – typ zvuku – zvuk 

pro slabozraké.                             Robert Zeman, dipl. um. 

Seriál pro chovatele 

Vážení chovatelé, 
   dříve než se začneme 
věnovat našemu 
dnešnímu příspěvku, 
dovolte mi abych se s 
Vámi v letošním roce 
srdečně přivítal a 
popřál Vám do něj 

hodně štěstí a pevné zdraví. 
   Dnes tedy budeme pokračovat 
symptomatologií HCC neboli infekční 
hepatitidy psů. S tímto onemocněním 

se obvykle setkáváme u zvířat mladších 
věkových kategorií. Nejčastěji jsou to 
psi ve věku jednoho až dvou let. Při 

zanedbání správně provedené 
imunoprofylaxe (vakcinace) mohou 
samozřejmě onemocnět zvířata 
jakéhokoliv stáří. Srovnáme-li toto 
onemocnění s psinkou, bývá infekční 
hepatitidou postiženo více zvířat 
středního věku. Průběh nemoci může být 
velmi variabilní, od subklinického (bez 
příznaků) až po perakutní (velmi rychlý). 
   Po 4 – 7denní inkubační době 
dochází k manifestaci onemocnění 
v několika formách: 
   Perakutní – tato forma je typická 
rychlým úhynem zvířete během 

několika málo hodin po objevení se 
klinických příznaků. Příčinou jsou 

poruchy cirkulace vlivem přítomnosti 
endotoxinu v krvi. Chovatelé jsou často 
přesvědčeni, že jejich pes byl otráven. 
   Při akutním průběhu zjišťujeme 
napjatou břišní stěnu, zvracení, 
průjem (s krví i bez krve) s následnou 
dehydratací. Rektální teplota se 
pohybuje od 39,4 do 41,1 °C. Jedním 
z častých klinických příznaků bývá zánět 
hltanu a hrtanu. Mandle, protože se 
zde virus množí, jsou zarudlé, bolestivé 
a výrazně zduřelé. Při vyšetření 

poslechem lze slyšet vlhké přídatné 
šelesty v dolních cestách dýchacích 
(bronchopneumonie). V těchto případech 
pacient obvykle kašle. Zvětšené krční 
mízní uzliny doprovází otok podkoží 

hlavy, hrudníku a hřbetu. 

Žloutenka není pravidelným klinickým 
příznakem infekční hepatitidy psů, 
setkáváme se s ní nanejvýš u 20 % 
pacientů. Na sliznicích nacházíme 
drobné tečkovité krváceniny (petechie), 
dále zjišťujeme bolestivost při palpaci 
v oblasti spodní části hrudní kosti. 
Obvykle je možno prokázat různě velké 
zvětšení jater. 
   Lehká forma se projevuje 
nechutenstvím, apatií a příznaky 
postižení trávicího aparátu. U 

některých případů onemocnění se 
můžeme setkat s různým stupněm 
postižení CNS (centrální nervový 

systém) v podobě dezorientace, 
deprese, křečí až komatem. Postižení 
očí může být jediným příznakem infekční 

hepatitidy u pacientů bez dalších 
klinických symptomů, vzniká tzv. „modré 
oko“. V některých případech bývá 

vážnou komplikací jednostranný 
případně oboustranný rohovkový vřed.  

   Pro dnešní příspěvek je to, Vážení 
chovatelé vše a příště se budeme 
zabývat diagnostikou, resp. diferenciální 
diagnostikou, terapií a prevencí a 
profylaxí infekční hepatitidy psů (HCC). 
Do té doby se mějte moc hezky a těším 
se s Vámi nashledanou. 
                                 MVDr.Jiří Svobodný



Za vesnickými muzikanty Staroviček VI. 

      V minulém zpravodaji Za vesnickými 
muzikanty Staroviček jsem předpokládal, 
že V. pokračování na toto téma bude 
konečné, avšak názor čtenářů a čtenářek 
je jiný. Při osobním setkání tvrdí, že ještě 
nebylo řečeno vše, dovídám se z úst 
pamětníků Staroviček a to o původních 
muzikantech Staroviček, kteří účinkovali v 

kapele Josefa Frýberta z Velkých Pavlovic, jejich humorné 
příběhy při jejich muzicírování. Musím se zmínit o další 
okolnosti, se kterou jsem se setkal koncem minulého roku. Po 
smutečním obřadu pohřbu koncem roku ve Starovičkách jsem 
se setkal se dvěma rodačkami obce, které se také pohřbu 
zúčastnily. Při setkání vyslovily svůj upřímný a spontánní názor 
k mým příspěvkům do zpravodaje. Nerad bych byl, aby další 
řádky byly chápány jako samochvála (není tomu tak). Tady jsou 
jejich slova: „Prosíme Tě, hodně piš, Tvoje články ve zpravodaji 
nám připomínají naše dětství, které jsme prožívaly v rodné 
vísce. V každém Tvém článku je kus historie Staroviček a 
humor. Na každý další Starovičský zpravodaj a Tvůj článek se 
těšíme již dopředu. Toto jsou jejich upřímná slova, za která jim 
děkuji. Zpravodaj si půjčují od svých sourozenců žijících v obci. 
Jsou to dvě rodačky žijící mimo obec: Růžena Očenášková, 
která si půjčuje zpravodaj od svého bratra Petra Očenáška, 
kterého často navštěvuje a Jiřina Zacheusová 
(Kostrhounová), která si půjčuje zpravodaj od své sestry Mirky 
Dolákové. Druhá rodačka při řeči připojila tuto perličku. Ve 

Starovičském zpravodaji za červen 2012 na titulní straně, kde je 
uveřejněna svatební fotografie k mému článku uvnitř 
zpravodaje se poznala jako malá holčička, což jí velmi potěšilo, 
takže si pořídila lupu, aby se lépe poznala. Z ohlasu dalších 
účastníků tohoto historického snímku z titulní strany, kteří jsou 
dosud mezi námi je zřejmé, že byli velmi mile překvapeni a 
potěšeni.  
      Poděkování a pochvala přináleží redakci zpravodaje za 
zvětšení fotografie a umístění na titulní stranu zpravodaje, což 
svědčí o profesionální úrovní její redakční činnosti. Grafická 
úprava zpravodaje, jeho obsahová část, zdařilé a výstižné 
fotografie každého nového čísla jsou toho důkazem. Dále se 
pokusím splnit přání čtenářů zpravodaje dalšími humornými 
příhodami muzikantů ze Staroviček, které mi stále kynou pod 
rukama a kteří účinkovali v kapele Josefa Frýberta z Velkých 
Pavlovic. Bylo to v období válečných let protektorátu, kdy byl 
zákaz hudební činnosti. Hrávalo se tajně při svatbách, v 
lisovnách sklepů, ve stolařské dílně Rudolfa Mazůrka, někdy i 

ve stodole. Na jedné takové svatbě jsem byl jako malý kluk 
sestřenici Aloisii Kostrhounové. V tu dobu starovičtí muzikatni 
byli jen čtyři. Bratři Josef a Jan Škrobákovi, František 
Kadrnka, zvaný „Beneš“ a František Popovský zvaný 

„Fanoš“. Poslední jmenovaný byl podšívka. Vždy vymyslel 
nějakou kulišárnu. Držel se zásady, že legrace nebo-li „sranda“, 
jak on tvrdil, musí být i kdyby na chleba nebylo. Kapela Josefa 
Frýberta v malém obsazení měla jen 5 muzikantů. Dva 
saxofony, trombon, harmoniku a buben. Na harmoniku hrál 
František Kadrnka, který harmoniku nosil k hudební produkci na 
zádech v kufru. Při účinkování kapely na svatbě ve Velkých 
Pavlovicích, přinesl domů František Kadrnka místo harmoniky v 
kufru na zádech několik cihel zabalených do novin, které mu 
tajně „vpašoval“ do kufru František Popovský, který měl 
kulišárnu na svědomí. Na to přišel postižený až doma, kdy chtěl 
vybalit výslužku ze svatby. Ten chvalozpěv, který si vyslechl 
viník později nelze opakovat, když druhý den si pro harmoniku 
musel postižený do Pavlovic pěšky. Za ten špás se ostatní 
muzikanti viníkovi pomstili tímto způsobem. Příští účinkování 
kapely v Pavlovicích dopadlo následovně. Za trest starovičtí 
muzikanti přinutili viníka, když šli po hře z Pavlovic domů silnicí, 
že musel jít od pavlovické zatáčky až do Staroviček s velkým 
bubenem na zádech, na který hrál, příkopem vedle silnice, který 
byl v tu dobu – v zimě plný sněhu. Když se snažil z příkopu 
vylézt, tak ho do příkopu strčili zpátky, což byla prý velká 
legrace pro ostatní muzikanty. Ty jeho nadávky se nedají 

opakovat. Postižený František Popovský později vymyslel další 
kulišárnu, kterou odnesl zase František Kadrnka. Po další 
produkci hudby na svatbě, po jejím skončení dostávali 
muzikanti výslužku v podobě koláčů, řezů, dortů, trubiček a 
pečeného cukroví v papírových sáčcích. František Kadrnka si 
dal sáček do kapsy kabátu. V nestřeženém okamžiku mu 
výslužku v papírovém sáčku v kapse kabátu František 
Popovský paličkou na velký buben „upěchoval“ tak dokonale, 
že obsah výslužky z kapsy doma se musel ukrajovat lžičkou, 
jak vyprávěl postižený. Manželka Františka Kadrnky prohlásila, 
že až potká viníka, že ho „roztrhne jak hada“. Kapelník Josef 
Frýbert si užil s muzikanty Staroviček velké nervy, jak se 
dozvíte z dalšího mého vyprávění. Bylo to již po osvobození, 
kdy kapela ve velkém obsazení hrála ve Velkých Pavlovicích na 
hodech, které bývají tradičně na svátek svaté Anny. Druhý den 
hodů, kdy se muzikanti a chasa chystají do průvodu až 
odpoledne, bylo domluveno toto. Před začátkem hraní 
František Kadrnka a František Popovský se staví u kapelníka, 
až půjdou ze Staroviček polní cestou pěšky okolo jeho domu. 
Čas setkání u kapelníka vypršel a muzikanti ze Staroviček 
nikde. Kapelník Josef Frýbert vyhlížel nervózně zmíněné 
muzikanty, šel jim, když stále nešli, kus cesty naproti, ale 
marně. Po muzikantech ani vidu ani slechu. Jak se vracel 
kolem oken svého domu, měl otevřené okno do ložnice, kam 
nahlédl a strnul, jak „Lotova žena“. Zmínění muzikanti spali v 
botech na peřinách v zastlané ložnici jako o půlnoci. 
     Stalo se to následovně. Vyšli o něco dříve ze Staroviček, 
potichu vlezli do ložnice otevřeným oknem, že kapelníka, který 
nic netušil, překvapí. Unaveni ze hry prvního dne náhle usnuli, 
tak jak je výše řečeno. Štěstí bylo, že manželka kapelníka 
nebyla v tu dobu doma, odběhla ke známým o několik domů 
dál, jinak by zmínění aktéři schytali „ráznou domluvu přes obě 
tváře“. Vše nakonec dobře dopadlo až na to, že jim tuto 
kulišárnu kapelník nemohl dlouho zapomenout. Připomenu 
ještě jednu humornou příhodu, která se stala za účinkování 
naší hudby ve Starovičkách na hody. Bylo to již třetí den na 
hody, kdy se dělají různé legrace a vylomeniny po půlnoci, kdy 
nálada účastníků graduje do všeobecného veselí, jak se 
odborně říká, mají všichni „tu správnou provozní teplotu“. Tu 
přišla hláška od stárků k nám muzikantům, zahrajte „řízný 
pochod“ přichází „vzácná návštěva“. Otevřely se dveře a do 
sálu se vřítila opentlená rohatá koza ve vší slávě. Za řízného 
pochodu obešli s aktérem dvakrát sál a všeobecného veselí 
přítomných hodovníků. Nezapomněla „orazítkovat“ sál 
hromádkou trusu a vítězoslavně opustila hodovou zábavu.  
Aktérem této zábavné vložky hodů ve Starovičkách byl Václav 
Kadrnka známý humorista a bodrý občan, který nepokazil 

žádnou legraci a tuto úsměvnou hodovou vložku vymyslel. 
Koza byla půjčena od Matěje Klecandra za jeho souhlasu, pro 

pobavení účastníků hodů. Humorných příhod by bylo ještě 
mnoho, ale ty už opomenu. Na závěr tohoto tématu o 
starovičských muzikantech ještě připomenu několika větami 
výraznou hudební osobnost, která se před lety přistěhovala ze 
své rodné obce Krumvíře do Staroviček. Je to Jožka Šmukař, 

vynikající zpěvák a konferenciér, všestranný organizátor 
uměleckých akcí. Svojí přítomností v obci zviditelnil Starovičky 
tak, že významné celebrity z umělecké branže z Prahy a okolí 
skloňují jméno obce „ve všech pádech“ při uměleckých 
aktivitách na Moravě a jsou pozváni Jožkou Šmukařem do 
Staroviček k němu do sklípku, kde jsou pohoštěni i obdarováni 
vynikajícím vínem, které jako zkušený vinař dokáže vyrobit a 
vypěstovat na vlastní vinici. Na závěr mého příspěvku do 
zpravodaje si dovolím vypůjčit slova z jeho repertoáru. Je to 
píseň, kterou nazpíval s dechovou hudbou Moravěnka a která 
se váže k našemu rodnému kraji. Tady jsou její slova: „Moravo 
Moravěnko, Moravěnko milá, jsi jak tá frajárka, co sa nastrójila, 
Moravo Moravěnko, jsi jak ten vinohrad, na tebe Moravěnko 
vzpomíná každý tak rád, na tebe Moravěnko vzpomíná každý 
tak rád“. Připojím ještě pravdivý básnický výrok k tomuto 
tématu: „Hudba je nevinná a čistá, jako první láska, která nás v 
životě potká“.                                                   Bohumil Šmerda 



Vánoční turnaj ve stolním tenise, Starovičky 27. prosince 2012 

      „Pásli ovce Valaši při Betlémské 
salaši“, jsem si notoval, když jsem 
ráno před turnajem vysával prach na 
podlaze a zejména pod skříněmi, kde 
se hromadí takové ty chumáčky 
prachu – to asi proto, že si občas 
večer uděláme hezky a zatopíme si 
v krbu.  

„Hráli pinec Valaši pri Betlémské salaši“, 
pozměnil jsem si trochu text a chystal se 
na druhé kolo. Jo, vysávání to je věda, 
na to se musí systematicky, nic 
nevynechat, nic neprojíždět dvakrát. A 
hlavně plynule, protože při trhavých 
pohybech může nastat neočekávaná 
tenze v mezipáteřních plotýnkách, a 
pokud nemáte páteř dobře fixovanou 
meziobratlovým svalstvem, potom může 
přijít i nekorigovaný skluz plotenék po 
sobě (podobně jako když sklouznete po 
banánové slupce) a už je tu zdravotní 
problém označovaný jako bolest v oblasti 
bederní páteře (jinak hezky česky 
hexenšus). Co já se s tím nazlobil! 
Zejména v mládí, kdy bylo vysávání 
mým koníčkem, jsem s mladickou 
nerozvážností provozoval vysavačové 
rally, kdy jsem si měnil průjezd pokojem 
aktualně podle závodů seriálu F1. 
Takové F1 Japonska, kde se trať kříží, to 
byla opravdovská výzva pro profíky. 
Profičet přes křížení tratě a přitom se 
nezamotat do šňůry, to už vyžadovalo 
velký trénink zaměřený zejména na 
prostorovou orientaci. A to křoupání 
v zádech! To dneska, to už je jiné kafe. 
Člověk hezky lapí na sedačce, na 
kolenou má ovládací krabičku a pouze 
pohybem kniplu řídí placatou pojízdnou 
červenou krabičku. Ale taky nemusí - 
krabička umí vidět předměty kolem a 
vyhnout se jim, a ještě si pamatuje, kde 
už byla a tím pádem nejet stejným 
místem dvakrát. Ale to už s Vysavanim 
s velkým V nemá nic společného, to už 
může „vysávat“ každý trouba (všem, co 
vysávají se za to přirovnání upřímně 
omlouvám – nic jiného mě ale 
nenapadlo). Žádné tenze, žádné 
hexenšusy.  
     Druhou sloku „Anděl sa jim ukázal, do 
Betléma jít kázal“, jsem si aktuálně 
změnil na „Soupeřům jsem ukázal, domů 
s brekem jít kázal.“, a tím zahájil 
závěrečnou fázi vysávání, tu, kterou já 
osobně mám nejraději - smejčení pod 
skříněmi bez nutnosti ohýbat si hřbet 
nebo dokonce se skříněmi šibovat. To je 
pro mne ten největší rauš a v tu chvíli mě 
napadají ty největší chvalozpěvy na 
moderní techniku a všechny ty, kteří ji 
vymýšlejí a neváhají se s námi o ni 
podělit.   
     Červená krabička zrovna zajela pod 
sedačku a měla vyjet na druhé straně, 
kde bych ji kniplem donutil se otočit a 
znovu projet pod sedačkou. Nevím proč, 
ale v automatickém režimu projede pod 
sedačkou, potom dojede až ke stěně, a 
tam chvíli čučí a přemýšlí jak dál. 
Většinou zamíří podél stěny a pod 

sedačku se už nevrátí. Já to za ni 
vždycky řeším tak, že ji donutím se 
obrátit a zajet zpátky pod sedačku, 
samozřejmě posunutou o její šířku. 
Nicméně teď vyjela najednou 
prostředkem a na hřbetě ji svítila nějaká 
kontrolka – buďto potřebovala vysypat 
zásobník nebo dobít baterie. V obou 
případech by se jednalo o zpoždění, 
které se mi vůbec, ale vůbec nehodilo. 
Zmáčknul jsem tlačítko STOP a snažil 
jsem se ji otočit a zašmejdit znovu pod 
sedačku – ta baterie ještě 5 minut vydrží 
a do toho sběrace se jistě ještě něco 
vejde. Ale tlačítko STOP nefungovalo, 
krabička jela rovnou do nabíjecího boxu. 
Když zrovna projížděla kolem křesla, kde 
jsem seděl, pokusil jsem se ji zastavit 
nohou. A jak jsem se prudce vytočil 
v tom křup, a bylo vymalováno - 
hexenšus jak prase. Hlavou mi proběhla 
celá ta poctivá dlouhodobá příprava a 
místo „Maria se starala, kde by plenek 
nabrala.“ Jsem si zakňoural „Má drahá 
se starala, kde by brufen sehnala.“  
     A tak jsem po krátkém kroucení se u 
zrcadla, zvaném nevím proč uvolňovací 
cviky, sezobl růžovou tabletku, nechal 
jsem si na záda nalepit hřejivý flastr, 
nasypal ještě sýkorkám do krmítka 
slunečnici  – to aby nás nepomlouvaly na 
svém ptačím sněmu a zlomený v pase a 
s lítosti v srdci jsem se šel omluvit na 
kulturák. 
     Tam už bylo plno a někteří 
nedočkavci začali s rozcvičovaním u 
stolů. Smutně a opatrně jsem se složil na 
židli a vzpomněl si další sloku „On tam 
leží v jesličkách, ovinutý v plenčičkách“, 
kterou jsem poopravil na „Ja tam ležím 
zkrúcený, flastříčky obalený“. Chvilku 

jsem hledal vhodnou polohu na sezení a 
sledoval rozcvičování účastníků. Aha, 
někteří mají krátký stůl, jako já loni! A ten 
vzadu má asi děravou pálku. A ta síťka, 
ta je určitě výš, než dovolují pravidla! 
     Právě jsem si našel na židli dobrý 
posed, když do sálu vletěl hlavní 
pořadatel a hned začal počítat účastníky. 
Když došel až ke mně, jenom jsem 
smutně zavrtěl hlavou, jako že ne, že mě 
bolí zádíčka. „No, to jsem si oddechl.“ 
povídá pořadatel, „Budeš robit zápis!“ 
     Zapisovatel je velice důležitá funkce. 
Bez zapisovatele se účastník těžko 
domluví, kolik zápasů vlastně sehrál a 
s kým, kolik jich vyhrál a jak si stojí oproti 
ostatním. A těžko se potom určuje, kdo 
vlastně vyhrál! 
     Vědom si důležitosti této funkce, 
začal jsem s přípravou. Nejprve, abych 
se v tom vyznal já sám, jsem se snažil 
spočítat počet přihlášených účastníků, 
ale byli jako pytel blech, nepostáli a 
nepostáli. Vzpomněl jsem si přitom na 
paní učitelky z mateřinky nebo z družiny, 
jak stále obíhaly kolem hloučku dětí a 
snažily se dopočítat, kolik děti se dostalo 
na druhý konec přechodu pro chodce a 
jestli ztráty (zase) nepřekročily povolené 
procento!  

Základem všeho je pořádná evidence, 
řekl jsem si, a začal se shánět po tužce a 
papíru, bo bez toho žádný pořádek nejde 
ani udělat, natož potom udržet. 
     Nejprve jsem si vzpomněl na svůj 
počítač, s tím by to šlo rychle, ale hlavně 
bych nemusel počítat - a už jsem se 
chystal pro něho doběhnout domů, ale 
když jsem si uvědomil, že bych se musel 
zvednout ze židle, tak mě myšlenka na 
běh rychle přešla. Ani ploužením bych to 
nedal! Napadlo mě zkusit si domluvit 
odvoz taxíkem, ale představa, že se 
budu muset soukat do studeného auta a 
potom ven a potom zase do auta a 
potom zase ven, mě vrátila ihned zpět na 
zem, tedy do židle. Nakonec zvítězily 
zbytky mé vrozené zvídavosti a rozhodl 
se použít pravítko. To jsem sice používal 
naposledy na základce, ale snad se ho 
inovace moc nedotkly. Tehdy byla ještě 
dřevěná. Tohle už bylo umělohmotné – 
to se hned pozná pokrok! Trvalo mi 
chvíli, než jsem poznal, kde je stupnice, 
ono už mi to bez brejlí jde špatně, ale i 
když jsem na ni po chvili zaostřil, nic mě 
nenapadlo. Ani nevím, co jsem si v tu 
chvíli myslel, že tam uvidím, ale byly tam 
jenom centimetry a milimetry. Nic víc. 
Ono to s tím pokrokem asi nebude tak 
horký.  
     Jak se s tím dá nakreslit tabulka, 
mumlal jsem si?  Vodorovné čáry bych 
snad zvládl, i když si mi už třese ruka, 
ale jak ty svislé? To asi budu muset 
změřit šířku papíru a podle počtu 
účastníků spočítat šířku sloupečků. Asi 
jo, ale jak to udělat, když nemám 
kalkulačku? Jak se vlastně dělí? Matně 
jsem si vzpomněl, že to Kačka probírala 
ve škole, ale jak to vlastně dělala? Tož 
se zeptám a zavolal jsem domů. Kačka 
na mne přes mobil nevěřícně koukala a 
pak se zeptala: „Tati, ty neumíš dělit?“ 
„To víš, že umím, jenom tě zkouším! Tak 
kolik to je?“ „Centimetr a 2 milimetry,“ a 
zavěsila. Oblila mě hrůza – proboha, jak 
mám naměřit centimetr a dva milimetry, 
když ztěží vidím ty centimetry? Ale 
potom jsem uviděl dopitou skleničku od 
vína a hned mi bylo jasné, jak ji použít! 
Naměřil jsem a nalinkoval 18 řádků pro 
18 ůčastníků a turnaj by mohl začít. 
Mohl, ale tu se otevřely dveře a dorazil 
Vejva. Myslel jsem, ze mě klepne. Takže 
znovu zavolat domů, vyzkoušet Kačku 
z dělení devatenácti, rozměřit papír, 
nalinkovat a ... Naštěstí nikdo další už 
nepřišel. Stejně už nebyl jiný čistý papír.  
Během mé diplomové práce z geometrie 
všichni ůčastnící pilně ladili formu. Já 
ostatně také, takže na rozměření té 
druhé tabulky jsem už skleničku jako 
lupu nepotřeboval.     
     Tradiční turnaj ve stolním tenise 
dospělých pod záštitou obecního úřadu v 
našem kulturním domě mohl začít. 
Oproti loňskemu roku potěšila vyšší 
účast starovičské mládeže a zejména 
jejich dobrý sportovní výkon.  



Hrálo se každý s každým na dva vítězné 
sety.  
     Putovní pohár si odnesl Dušan 
Fridrich, který celým turnajem prošel 

bez zaváhání a obhájil tak svoje loňské 
prvenství. Druhé místo vybojoval David 
Poláček ml., který byl zaroveň 

příjemným překvapením turnaje a 
velkým příslibem pro další ročníky. Třetí 
místo obsadil Roman Vejvančický. 

Všem patří velká gratulace! 

     Všichni borci na stupních vítězů, 
kromě potlesku všech zúčastněných, 
obdrželi i věcné ceny věnované obcí, o 
které se obratem podělili se všemi 
účastníky. 
     Celý turnaj proběhl ve stylu  fair-play 
bez jediné stížnosti. Občerstvení v 
průběhu turnaje zajišťoval pan Luboš 
Kalivoda - děkujeme! 
     Organizátoři děkují všem 
zúčastněným za předvedené výkony. 
Poděkování patří i obci za její podporu. 

     Po skončeni sportovní části turnaje 
všichni plynule přešli do společenské 
části. Tam to bylo také hezké. Asi. Já si 
jenom pamatuji, že jsem se večer u 
jukeboxu nakrucoval, jako kdybych ráno 
vysavač ani neviděl!  
 
Sportem ku zdraví! 
 
Za organizátory 
 
                       Pavel Lang, Kamil Ondrák 

 

Myslivci a předjaří    

  
     Než nastane předjaří a vytoužené skutečné jaro, dá nám paní zima ještě několikrát 
najevo, kdo tady v této době má vládu. Jsou někdy dny, zvláště za poledne, když svítí 
sluníčko, nefouká, nesněží, neprší, ze země se tlačí sněženky a člověk by řekl, že jaro už 
klepe na dveře. Z toho však zafouká pořádný severák, spustí se chumelenice, v horším 
případě nastane inverze a zalehne nás duchna mlhy s mrholením. To se pak ani nechce 
vylézat z baráku. Myslivci však musí i za takového počasí za zvěří do revíru a do zásypů 
a krmelců něco dobrého přinést. Už to ale v revíru vypadá nadějně, travička se začíná 
zelenat, souvislý sníh neleží, takže bažant, zajíc i srnčí už si dokáže něco na zub najít. 
Teď však ještě zpátky k prosinci, myslivci měli v půli prosince hlavní hon a po něm 

poslední leč. Ulovili několik bažantů a zajíců, to aby byla zpestřena tombola, a že jim přála štěstěna, ulovili i dva divočáky. Protože 
v případě obou šťastných lovců to byl jejich první ulovený divočák, byli při poslední leči, jak je dobrým mysliveckým zvykem,  
slavnostně pasováni na lovce černé zvěře. Jedním z oněch dvou šťastlivců byla žena myslivkyně, host ze Strachotína, a s 
přihlédnutím k dalším dobrým trefám na honě a s ohledem ke galantnosti druhého lovce divočáka, byla vyhlášena králem, 
respektive královnou hlavního honu. Kdo se zúčastnil, nelitoval, zvěřinové speciality mňamkové, ceny mírné, obsluha blesková, 
hudba přímo lákala k tanci, kdo si netroufal tak aspoň ke zpěvu. To už nemluvím ani o tombole, ta byla přímo královská. Mezi 
výherci se našli i tací, co si mezi odnášením výher nestačili sednout. Zkrátka a dobře, kdo nepřišel na poslední leč, špatně udělal. 
Aby mohli myslivci dalších 10 let užívat honitbu, uskutečnila se v neděli 10. února valná hromada Honebního společenstva, na níž 
byla honitba na dalších 10 let pronajata místnímu Mysliveckému sdružení. Tak vyžaduje zákon.                                                  (JP) 

Vánoční turnaj v šachu 

     Dne 26.12.2112 na Štěpána se konal tradiční vánoční 
turnaj v šachu. Na turnaj se dostavilo šest hráčů ze 
Staroviček. Nejlépe ve velice vyrovnaném turnaji hraném 
každý s každým si na šachovnici poradil Vlastík Mazůrek, 
který turnaj vyhrál. Na druhém místě byl Pavel Lang a třetí 
největší překvapení turnaje Olda Lesner, který potrápil 
skvělou hrou. Další hráči, kteří vyměnili pohodlí před televizí 
za chvilku soutěžení, byli Vojta Buchta, Dušan Buchta a 
Laďa Kostrhoun. Všem hráčům děkujeme za účast a 
poděkování patří i obecnímu úřadu za finanční podporu na 
ceny. 
 

Vánoční turnaj dětí ve stolním 
tenise 

     Vánoční turnaj ve stolním tenise dětí se konal 
26.12.2012 v sále kulturního domu za účasti  jen tří dětí a to 
na prvním místě David Poláček, na druhém Adam Buchta a 
na třetím Lukáš Hovězák. Co dodat. Děkujeme alespoň 
těmto třem, že přišli a je trošku k zamyšlení nás všech, jak 
to napravit a vrátit se k předchozím ročníkům, kdy bylo dětí 
vždy násobně víc.                                                Pavel Lang 

 
 

Vánoční turnaj 2012 body pořadí 

1 Pavel Lang 11 6 

2 Pavel Lang ml. 6 13 

3 Vlastík Mazůrek 9 11 

4 Víťa Hovězák 0 C 

5 Vojta Hovězák 11 7 

6 David Poláček 16 2 

7 Dušan Fridrich 17 1 

8 Laďa Kostrhoun 4 15 

9 David Procházka 2 16 

10 Michal Lízal 6 12 

11 Martin Bárta 11 5 

12 Štěpán Janoušek 0 18 

13 Vítek Bárta 5 14 

14 Jarek Vetr 1 17 

15 David Sedláček 9 8 

16 Martin Beňo 12 4 

17 Jiří Otřísal 9 10 

18 Jarek Hanák 9 9 

19 Roman Vejvančický 15 3 

 

 

 

 

 



TJ Starovičky 

Přátelská utkání mužů před jarní sezónou 
17.února         Sokol Hlohovec – TJ Starovičky (hřiště Lednice) 
                       2 : 3  branky: 2x Dunka, Brunclík  
2.března         TJ M.Žižkov – TJ Starovičky (umělá tráva MSK  
                       Břeclav) 
17.března       Velké Bílovice – TJ Starovičky (umělá tráva v  
                       Lednici) 
23.března       FC Hustopeče „B“ - TJ Starovičky (stadion v  
                       Hustopečích) 
 
Mistrovské zápasy mužů – začátek jara 
 
31.března        TJ Starovičky – Sokol Ivaň 
7.dubna           Sokol Zaječí – TJ Starovičky 
14.dubna         TJ Starovičky – Sokol Uherčice 
21.dubna         Sokol Pouzdřany – TJ Starovičky 
28.dubna         TJ Starovičky – Sokol Klobouky 

 

Starší žáci 
Starší žáci sehrají v rámci přípravy halový fotbalový turnaj v 
Hustopečích, který se koná v neděli 3.března od 13:00hod. 
Další přípravná utkání jsou v jednání. 
 
Mistrovské zápasy staršího dorostu – začátek jara 
 
7.dubna       Družstevník Nikolčice – TJ Starovičky 
14.dubna     TJ Starovičky – Sokol Brumovice 
21.dubna     Sokol Vranovice – TJ Starovičky 
28.dubna     TJ Starovičky – Sokol Klobouky 

 

Starší přípravka 
Družstvo starší přípravky začíná jarní část sezóny 20.dubna 
dvoukolovým systémem.  
 
Mistrovské zápasy starší přípravky – první část 
 
20.dubna      TJ Starovičky – Sokol Horní Bojanovice 
27.dubna      Velké Bílovice – TJ Starovičky 
1.května       SK Rakvice 1932 – TJ Starovičky 
4.května       Sokol Krumvíř – TJ Starovičky 
11.května     TJ Starovičky – FK Vrbice 1959 

 
Začátky všech zápasů budou upřesněny na plakátech.                                                                                                                                                         
                                                                        Václav Hovězák 

Radek Juška – První závody roku 2013 

     
     Mé první závody roku 2013 se konaly 
7. ledna v Praze, zúčastnil jsem se 
Akademického mistrovství ČR, kde jsem 
závodil mimo soutěž ve skoku dalekém 
a běhu na 60 metrů. Ve skoku dalekém 
jsem se třemi pokusy nakonec dosáhl 
výkonu 7,13 metrů a ve sprintu jsem si 
zaběhl osobní rekord na 7,29 sekund. 
Za dva týdny jsem absolvoval přebory 
Olomouckého kraje, kde jsem závodil ve 
stejných disciplínách jako v předchozím 
závodě. Ve skoku dalekém jsem skončil 
na druhém místě s výkonem 7,50 metrů 

a vytvořil jsem si tak halový osobní 
rekord. Horší průběh závodu byl při 
sprintu, kde jsem si sice ve finálovém 
běhu vytvořil osobní rekord 7,18 sekund, 
ale zranil jsem si stehenní sval. Zbytek 
halové sezony jsem musel vynechat a 
nyní rehabilituji a pomalu se začínám 
připravovat na letní sezonu. Chtěl bych 
touto cestou poděkovat Zastupitelstvu 
obce Starovičky za finanční podporu na 
mou sportovní atletickou činnost. Děkuji. 

 Radek Juška

Obecní krojový ples 

      Sobotní večer  16.2.2013 se ve Starovičkách nesl v duchu 
tance, zpěvu, vína, zábavy. Konal se totiž Obecní krojový ples. 
Ten byl zahájen ve 20:00 hod. pochodem hlavních aktérů, 
místní krojované chasy. O půl hodiny později nastal „zlatý hřeb“ 

večera, kdy byla zatančena Česká beseda, v podání čtyř 
krojovaných párů. Ta byla nacvičována opět pod taktovkou 
paní učitelky Plné z Hustopečí, která je spjata se všemi 
krojovými plesy, které se u nás kdy konaly. A tak jsme se 
nemohli nezeptat, jak se jí u nás letos líbilo: „U vás se mi líbí 
vždy, protože je tu taková srdečná atmosféra“, potěšila nás 
svými slovy paní učitelka. Tu správnou atmosféru upevnilo i 
značné množství místních i přespolních krojovaných. Ale nyní 
se vraťme opět ke slavnostnímu předtančení. Hudebního 
doprovodu se skvěle zhostila domácí dechová hudba 
Palavanka. Po skvěle odvedeném výkonu, zástupci obce v čele 
s panem starostou, předali tanečnicím květiny, které si právem 
zasloužily (skvělý výkon předvedli samozřejmě i tanečníci). 
Následně už se roztančil celý sál. A ve 23:30 hod. nám zábavu 
utnul zastupitel P. Lang, oznámil losování bohaté tomboly, jejíž 
hlavní cenou bylo horské kolo. O hodinu později se sál opět 
roztančil a o pár hodin později, s posledními tóny, jsme se přes 
kankán, káčátka, vláček protančili až do samého závěru 
dlouhého sobotního večera. A ty úplně poslední tóny dozněly 
přibližně ve 02:30 hod. Jak již bylo řečeno na začátku, celým 
večerem nás provázela srdečná atmosféra a nám nezbývá než 
se těšit na příští rok.                    Pavlína Prátová



Pozvánky a oznámení BŘEZEN-DUBEN 
 

KULTURNÍ KOMISE POŘÁDÁ: 

Jednodenní lyžařský zájezd do Nového Města na Moravě 

v sobotu dne 2. března 2013 
 odjezd v 8:00 hod od kulturního domu 

 návrat v cca 18:00 hod 

 cena (za autobus): dospělí 200,- Kč 

                                                     děti (do 15 let) 150,- Kč     

Rezervace do 25. února na telefonním čísle: 731 606 226 (Tomáš Dolák) 

nebo na e-mailu: kultura.starovicky@seznam.cz nebo na Obecním úřadě Starovičky. 

V případě malé účasti a nepřízně počasí se zájezd ruší. 

 

KULTURNÍ KOMISE POŘÁDÁ 

Jednodenní zájezd na exkurzi do  

JJIIHHLLAAVVSSKKÉÉHHOO  PPOODDZZEEMMÍÍ  ++  PPIIVVOOVVAARRUU  JJIIHHLLAAVVAA  

v sobotu dne 13. dubna 2013  
 odjezd v 8:30 hod od kulturního domu 

 10:00 hod exkurze Jihlavského podzemí 

 11:30 hod oběd v pivovaru Jihlava 

 13:00 hod exkurze pivovaru s ochutnávkou 

 od cca 14:00 hod volná zábava  

(posezení, prohlídka města …..) 

 návrat v cca 19:00 hod 

      cena: 500,- Kč zahrnuje (autobus+obě exkurze+oběd+ochutnávku) 
 

Rezervace do 8. dubna 2013 na telefonním čísle: 731 606 226 (Tomáš Dolák) 

nebo na e-mailu: kultura.starovicky@seznam.cz nebo na Obecním úřadě Starovičky. 
 

Další akce: 
 

27. 4. - Čarodějnický rej - sportovní areál v 16:00 hod, program pro děti 
27. 4. - Vítání občánků - zasedací místnost OÚ v 9:30 hod 

 

Adresa: OÚ, Starovičky č.43, PSČ 693 01, 
Zaregistrováno pod ev.č.: MKČR E 20321, tel. 519 414 035, e-mail: zpravodaj.starovicky@seznam.cz. 

Náklad: 300 ks, výtisk je neprodejný. 
Redakce:  Hana Mátlová a Radka Hovězáková. Grafická úprava: Hana Mátlová. 

Na vydání tohoto čísla se autorsky podíleli: Vladimír Drbola (VD), Iveta Schwarzová (IS), Radka Hovězáková (RH), Mgr. Dana 
Walterová (Wal), Ivana Bajková (IB), Ing. Josef Panic (JP) a další podepsaní autoři příspěvků. 

Fotogalerie - dětský maškarní ples 
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FOTOGALERIE 

Obecní krojový ples 16.2.2013 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Maškarní a sportovní ples 23.2.2013 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


